

我是歌手 The CLC Singer

活動辦法 Guideline

◆ **【比賽日期 Date】：4月28日至5月2日 Apr. 28 to May 2 12:10~13:00 at Room#26308**

△ 賽程表將依實際報名人數進行公告

△ The race schedule will be determined based on the number of contestants.

◆ **【參賽資格 Qualification】：**

僅限 2025 華語中心春季班在學學生參加 2025 NCKUCLC Spring Quarter Enrolled Students only

◆ **【比賽組別 Category】：①個人組 Individual ②團體組 Group (2人以上 at least 2 people)**

◆ **【時程表 Schedule of Competition】：**

■ 報名期間 Period for Registration：**3月24日至4月6日 Mar. 24 to Apr. 6**

■ 賽程表公布 Competition Schedule Announcement：**4月11日 Apr. 11**

◆ **【比賽報名流程 How to register】**

請掃描 QR Code 填寫報名表，並於截止前上傳以下所有資料。**全部資料都須上傳完成才算報名成功。**

Please scan the QR Code to complete the online registration form and upload all documents/files needed within the registration period. **Registration will be invalid if any document/file is missing.**

①. 參賽歌曲的歌詞 Lyrics of the song

②. 參賽歌曲的音檔 (KTV 版或去人聲版本) Karaoke or Instrumental Version of the song

請注意 Reminds：

1. 如果您找不到 KTV 或是去人聲版本的音檔，請換歌。

If you cannot find the Karaoke or Instrumental Version, please use another song.

2. 現場演奏樂器或是清唱，不需要上傳音檔

Music files will not be required if you are doing a live accompaniment or a cappella.

3. 可以自行作詞作曲，但同樣需在報名截止前上傳歌詞和音檔

You can make your own song, yet the lyrics and music files need to be upload by the deadline.

4/9 (三)17:00 前請跟辦公室確認有沒有收到你的資料。如果檔案太大可以拿 USB 到辦公室。

Please confirm with CLC Office to see if your documents are received before 17:00, Apr. 9.

If your file is too large to be uploaded, you can bring your USB flash drive to the Office.

◆ **【比賽名次和獎勵 Ranking and Prizes】**

名次 Rankings	第一名 1 st Place		第二名 2 nd Place		第三名 3 rd Place		佳作 4 th Place	
	個人組 Individual	團體組 Group	個人組 Individual	團體組 Group	個人組 Individual	團體組 Group	個人組 Individual	團體組 Group
獎勵 Prizes	NT\$4,800	NT\$12,000	NT\$3,600	NT\$9,600	NT\$2,400	NT\$6,000	NT\$1,200	NT\$2,400

1. 皆附獎狀一張 All with a certificate of merit.

完賽者皆可得中心 T-Shirt 一件 The Finisher can get 1 CLC T-shirt.

2. 獲得獎金者，依政府規定需繳付稅金 10% or 20%

Cash prize winners of cash prizes should pay 10% or 20% tax according to the Taiwan Government.

3. 另設有每日人氣獎，由觀眾票選得出，皆附獎狀一張。

A Popular Prize will be voted by the audience every day. The Winner of the Popular Prize will receive a certificate of merit.

◆ **【參賽規則 Rules of Competition】：**

1. 比賽隊伍以 22 隊（兩組總和）為參賽上限，額滿或報名時間結束就不再受理報名。
The maximum capacity of the competition is 22 teams (the sum of two categories). The registration will not be accepted once the quota is full or the registration period is finished.
2. 可以同時參加個人組或團體組，但是每個組別只能報名一組。
You can sign up for both categories at the same time, yet you can only participate in 1 team per time.
3. 每組演唱歌曲 1 首，演唱前必須先以中文介紹歌曲，團體組至少需 2 人介紹歌曲及唱歌。
One song for each team. The contestants need to introduce the song in Chinese before start singing. In Group Category, at least 2 members must introduce the song and sing.
4. 每組比賽時間為 **7 分鐘**，含歌曲介紹及演唱時間。每超過 1 分鐘，扣總成績 3 分。
Each group will have **7 minutes** to present, including the introduction and singing. **If you exceed time, 3 points will be deducted from the total score per minute.**
5. 參賽歌曲必須符合下列規定之一 The song must meet at least one of the following requirements :
 - ❶ 100%國語歌 100% Chinese Song、❷ 100%台語歌 100% Taiwanese Song、
 - ❸ 國台語混合的歌曲 Mix of Chinese and Taiwanese
 歌曲裡如果有 Rap(國語或台語)也一定要唱，不可以省略。Participants must sing the RAP part if there's any.
6. 報名時請一併附註所需的麥克風數量，請務必依照賽程表準時入場。其它道具請自行準備。
Please indicate the number of microphones needed on the registration form and be sure to enter the venue on time according to the competition schedule. **Please bring other items you need for performance by yourself.**

◆ **【評分標準 Evaluation Criteria】：**

歌曲內容介紹 Introduction 35%	① 聲調發音 Tones and pronunciation : 15% ② 語言表達(不看稿/詞語使用正確性) Language expression (accuracy of words) : 10% ③ 流暢度 Fluency : 10% ★團體組至少需 2 人介紹歌曲 ★For Group Category, at least 2 contestants in the group needs to do the song introduction.	
歌唱 Singing 55%	① 音準 Intonation/Pitch : 20% ② 熟練度(是否忘詞) Proficiency (Lyrics forgotten or not) : 10% 個人組 Individual ③ 歌唱技巧(是否搶/掉拍、轉音、假音等等) Singing Skills (sense of rhythm, runs and riffs, falsetto , etc.) : 25%	團體組 Group ③ 和諧度(是否搶/掉拍、團隊合作等) Harmony (sense of rhythm, group work , etc.) : 25% ★至少需 2 人演唱 ★At least 2 contestants in the group needs to sing.
創意 Creativity 10%	服裝、表演 Costume, stage presence, etc. : 10%	

報名連結 Register Now

